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25 madárfaj közel 1000 te-
temét találták már meg. A 
kár összegét pontosan csak 
hetek múlva tudják megmon-
dani, amikor biztosan vége a 
fertőzésnek. Eddig a tőkés és 
csörgő récékből 7-800 egyed 
pusztult el, vadgazdálkodási 
értékük egyenként 10 ezer fo-
rint. A fokozottan védett gu-
lipánok pénzben kifejezett 
értéke 250 ezer forint, az ed-
dig elpusztult 20 egyed ösz-
szesen 5 milliós veszteség. 
Az 50 ezer forint értékű ka-

nalas récéből már 30 pél-
dányt begyűjtöttek - néme-
lyiket élve. Őket, más fajhoz 
tartozó, még élő társaikkal 
együtt a Szegedi Vadaspark-
ba szállították. 

- Mesterségesen tápláljuk 
a fertőzött állatokat, és pótol-
juk a mérgezés okozta folya-
dékhiányt. Ez valójában egy 
nagyon erős idegméreg. A be-
hozott állatok egy része még 
nálunk is elpusztul, mert bi-
zonyos fokú bénulást már 
nem lehet visszafordítani -

m a g y a r á z t a Veprik Róbert 
igazgató. 

Az elpusztult madarakat 
mélyhűtőben archiválják. Az 
egyedek a madártani egyesü-
let kutatói rendelkezésére áll-
nak, preparátumok készülnek 
belőlük a múzeumnak, vagy 
oktatási célból - a többit meg-
semmisítik. 

^További FOTÓK, 
L J a neten! 
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A MOCSARAS TERÜLETEN A MELEG MIATT SZAPORODTAK EL A BAKTÉRIUMOK 

Idegméreg pusztítja 
a fehér-tói madarakat 
SZEGED 
FOLYTATÁS AZ 1. OLDALRÓL 

- A múlt hét első felében ész-
leltük a tömeges pusztulást. A 
meteorológusok által ígért hű-
vös idő és eső nem követke-
zett be, pedig az emelte volna 
a vízszintet, így csökkent vol-
na a baktériumkoncentráció -

Előre megtervezett halgaz-
dálkodás. A megfelelő halellá-
tás miatt előre megtervezett 
ütemben dolgoznak csaknem 
2000 hektáros vízterületen a 
Szegedfish Kft. munkatársai. A 
fehér-tói kettes számú tóegy-
ség vizét a halakkal együtt en-
nek az ütemtervnek megfelelő-
en engedték le - tudtuk meg 
Sztanó jános igazgatótól. El-
mondta: a mellette lévő tóból 
csak hétfőn kezdték meg áten-
gedni a vizet, mert nem akarták 
veszélyeztetni a benne lévő 
halállományt. Javasolták, hogy 
a Tiszából, az algyői csatorná-
ból szivattyúzzanak vizet a le-
engedett tóba - erre azonban 
nem volt pénz. Az október kö-
zepén esedékes lehalászás mi-
att merték megengedni a hár-
mas tóegység vizét - a halállo-
mány kockáztatásával. 

Sweet home, Rio! 

M GARAI SZAKÁCS LÁSZLÓ 
garai.szakacs@delmagyar.hu 

Vajon ha Coubertain báró a XIX. század végén, amikor 
elkezdett morfondírozni ezen az olimpia nevű izén, és 
naivan hitt a gyorsabban, magasabbra, erősebben és a 
nem a győzelem, hanem a részvétel a fontos típusú -
használjuk a legnagyobb szót, lásd még közhely - esz-
mékben, tudja, hogy 2009-ben, Koppenhágában a hét 
évvel később helyszín kiválasztása vetekedik bármi-
lyen világpolitikai, -gazdasági és kulturális esemény-
nyel, akkor lehet, hogy egy kicsit jobban megvakarja az 
üstökét, és arra a következtetésre jut, mégse kell ez az 
egész sportolósdi? Talán igen. 

Ugyanakkor a sydney-i oljmpia óta - amelyről kide-
„ „ rült, hogy a szervezők 

f 9 Rio de Janeironak 
köszönhetően 
Dél-Amerika először 
rendezhet olimpiát. 

a biztonság kedvéért 
akit lehetett, megvet-
tek a szavazók közül 
- mindig kétkedve fo-
gadjuk el, hogy a 
győztes város való-

ban megérdemelten diadalmaskodott. Erre pláne ráerő-
sít a tegnap a Kossuth rádióban hallott „legenda": állí-
tólag London azért rendezhet olimpiát, mert az utolsó 
körben, amikor közte és Párizs között kellett választani, 
a francia delegáltak beszóltak a finn konyhára, és az 
addig a franciákat pártoló két északi küldött a brit fővá-
rosra voksolt. London 54:51-re nyert... Tényleg ilyene-
ken múlik a világ egyik legfontosabb sporteseménye? 

S mivel győzhetett akkor Rio de Janeiro? Mielőtt el-
gondolkodnánk a költői kérdésre adandó válaszon, 
gyorsan hozzáteszem: az első körben kiesett Chicago a 
legnagyobb adut, az elnöki párt is bevetette (Obama rá-

. adásul ízig-vérig chicagói). S két hümmögés között kér-
dezzük meg magunktól azt is: Budapest miért kapná 
meg a 2020-ast, ha megpályázná? 

Mindkettőre van válaszom: Rio de Janeirónak kö-
szönhetően Dél-Amerika először rendezhet olimpiát. 
Tőlünk pedig száz éve, 1920-ban az I. világháború el-
vesztése után elvették..Adják meg az egyik legkisebb, 
ám annál eredményesebb nemzetnek a rendezés jogát! 

Ám addig is dudorásszuk nyugodtan az átköltött 
Buddy Guy-bluest: Oh, baby, don't you wanna go / 
Back to that same old place / Sweet home, Rio! 

Mit kér Vásárhely 
Orbán Viktortól? 
HÓDMEZŐVÁSÁRHELY 
MUNKATÁRSUNKTÓL 

Társadalmi mozgalmat indított 
Lázár János o rszággyűlés i kép-
viselő Vásárhelyen. Célja, hogy 
a helyi pártokkal, civilszerveze-
tekkel, egyesületekkel, egyhá-
zakkal egyeztetve határozzák 
meg a város 5-10 éves jövőjét. 

- Nagy változások előtt áll 
az ország, függetlenül attól, 
hogy ki kerül majd kormányra 
a választások után, már most 
ki kell tűzni Vásárhely céljait. 
Az egyeztető mozgalommal 

meghatározzuk, mit kérjünk 
Orbán Viktortól, a F idesz e lnö-
kétől - ismertette tegnapi saj-
tótájékoztatóján Lázár János. 
A társadalmi konzultáció de-
cember 15-éig tart, addig szá-
mos megbeszélés zajlik majd 
a szerveződésekkel. 

Lakossági fórumokat is tar-
tanak, elsőként a vásárhelyi 
új elkerülő ügyében. Megír-
tuk: a beruházás miatt erede-
tileg több házat is le akartak 
bontani az újvárosi Fáncsy ut-
cában. Ez ellen tiltakoznak a 
lakók, a fórumon lehetőség 
lesz a véleménynyilvánításra. 

m a g y a r á z t a Tajti László, a ter-
mészetvédelmi őrszolgálat ve-
zetője. - Hétfő óta a kettes 
melletti hármas tóegységből 
enged át vizet a halgazdaság. 
Abban bízunk, hogy a hígítás-
sal megáll a mérgezés - tette 
hozzá a szakember. 

A fertőzött madár folyadékhiányát 
igyekeznek pótolni. 

Taroltak az állatvédők 

Megyék egymás közt 

CSONGRÁD MEGYE 
MUNKATÁRSUNKTÓL 

A szegedi székhelyű Orpheus 
Országos Állatvédő és Termé-
szetbarát Egyesület kapta idén 
is a megyében a legtöbb felaján-
lást a személyi jövedelemadó 1 
százalékaiból: az APEH 28,3 
millió forintot utal majd át a 
számlájukra. Tudnak róla, erről 
a hivatalos értesítés már megér-
kezett - m o n d t a el Seres Zoltán, 
az egyesület vezetője - , de a 
pénzt csak később kapják meg. 

Az APEH Dél-Alföldi Regio-
nális Igazgatóságának tájé-
koztatása szerint a legmaga-
sabb összegű felajánlásokat 
jellemzően az állat- és termé-

SZEGED. Hiába akarja ellehetet-
leníteni a kormány a megyéket, 
az élet igazolta, hogy szükség 
van rájuk - és nem csak azért, 
hogy átvegyék a településektől 
azokat az intézményeket, ame-
lyeket már nem tudnak működ-
tetni. Erről is szó esett a Ma-
gyarországi Megyék VI. Orszá-
gos Találkozóján, amelyet a 
szegedi megyeházán rendeztek 
meg. Ezúttal a három székely-
földi megye, Hargita, Kovászna 
és Maros is részt vett a fóru-
mon, amely közös nyilatkozat-
tal zárult az 1000 éve fönnálló 
közigazgatási egység fönnma-

radása mellett. Elhangzott, a 
kormány 120 milliárddal kurtí-
taná meg az önkormányzatok 
járandóságát, ami ellehetetlení-
ti a rendszert. A házigazda, Ma-
gyar Anna, a Csongrád Megyei 
Közgyűlés elnöke arra emlékez-
tetett, hogy a kormány intézke-
dése nem a megyei politikuso-
kat érinti rosszul, hanem -
Csongrád megye esetében -
4000 alkalmazottat, 682 tanárt, 
161 orvost, 1167 ápolót, gondo-
zót hoz nehéz helyzetbe, továb-
b á 2000 e l látot tat és 7046 t anu -
lót, közvetve a megye teljes la-
kosságát. 

szetvédő, valamint az egész-
ségmegőrző alapítványok, 
egyesületek kapják. 

Csongrád megyében az 1. és 
a 3. helyen állatvédők állnak, a 
második egy egészségmegőrző 
alapítvány. Nevüket nem tud-
juk, mivel az adóhatóság még 
nem közölte a listát honlapján. 
Az Orpheus első helyezését csak 
gyanítottuk, hiszen csak az ősz-
szeget tudtuk. Amikor felhívtuk 
a vezetőt, egyeztettük a számot, 
és így már biztosan állíthatjuk: 
elsősége vitathatatlan. 

A megyében közel 1300 ked-
vezményezett kapott felaján-
lást, az első 10 civilszervezet-
nek 11,3 millió forintot utalnak 
át hamarosan az APEH-től. 
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